
Szerdán elutazott Buda-
pestről Romes Csandra, a 
Békevilágtanács elnöke. Ma-
gyarországi programja során 
fogadta őt Németh Károly, 
az MSZMP főtitkárhelyette-
se, megbeszélést folytatott 
Petrovszki Istvánnal, a KB 
osztályvezetőjével. Találkp-
zott a Békevilágtanács ma-
gyar tagjaival. Tárgyalt az 
Országos Béketanács Sebes-
tyén Nándnrné elnök vezet-
te tárgyalócsoportjával; tá -
jékoztatást adott a Békevi-
lágtanácsnak a nemzetközi 
békeév keretében tervezett 
akcióiról, programjairól, a 
nemzetközi békemozgalom 
időszerű kérdéseiről. A BVT 
elnöke tájékoztatást kapott 
a magyar békemozgalom 
munkájáról . Romes Csand-
ra szerdán sajtótájékoztatót 
tartott az Átrium Hyatt 
Szállóban. 

Bevezetőjében többek kö-
zött arról szólt, hogy a bé-

Romes Csandra 
tájékoztatója 

kéért küzdő milliók 1986-
lan az ENSZ által meghir-
detett nemzetközi békeév 
programjahoz kapcsolódva 
folytatják munkájukat. A 
béke megóvásáért folyó küz-
delemnek fontos kerete az 
Egyesült Nemzetek Szerve-
zete, s a nemzetközi békeév 
is hozzájárulhat ahhoz, hogy 
a világszervezet fórumán a 
nemzetek és a békéért küz-
dő erők együttműködjenek 
a háború elhárítása és a le-
szerelés előmozdítása érde-
kében. Romes Csandra hang-
súlyozta azt is, hogy a Bé-
kevilágtanács a nemzetközi 
békeév alkalmával minden 
olyan békemozgalommal 
hajlandó együtt dolgozni, 
amely harcol a nukleáris le-

szerelésért. A nemzetközi 
békeév a nukleáris háború 
elleni ú j harc kezdetét je-
lentheti. Meghatározó jelen-
tőségű ebből a szempontból 
a Szovjetunió új, nagysza-
bású programjavaslata a 
nukleáris és vegyi fegyve-
rek megsemmisítésére. A 
közelmúltban a Békevilág-
tanács Helsinkiben közzé-
tett nyilatkozatában üdvö-
zölte a szovjet kezdeménye-
zést 

Kérdésekre válaszolva Ro-
mes Csandra szólt arról, 
hogy a b<*kemozgalmakhoz 
hasonlóan, a kormányok túl-
nyomó többsége ugyancsak 
meghatározónak ta r t j a az 
idei évet a leszerelés szem-
pontjából. Biztató, hogy a 
nyugati országok békemoz-
galmainak többsége csatla-
kozott az ENSZ felhívásá-
hoz és részt vesz a nemzet-
közi békeév rendezvényein. 

(MTI) 
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A MAGYAR SZOCIALISTA MUNKÁSPÁRT 
SZEGED VÁROSI BIZOTTSÁGÁNAK LAPJA 

Havi előfizetési díj: 43 forint 
Ára: 1.80 forint 

Horváth István Szegeden Milliók a békéért 
Áktivaértekezlet a megyei bíróságon 

Megbeszélés a megyei pártbizottságon: balról (középen) Horváth István, jobbról (kö-
zépen) Szabó Sándor 

színhelye a bíróság épületé-
nek tőszomszédságában lé-
vő Szegedi Nemzeti Színház 
volt, ahol Nagy László. a 
színház igazgatója. Sípos 
Mihály, a Délép vezérigaz-
gatója és Maár Márton ter-
vező tájékoztatta a KB tit-
kárát és kíséretét a színház-
épület rekonstrukciójáról, a 
jó néhány esztendőn át tar-
tó munka során fölmerült 
nehézségekről. Körülnéztek 
a megújult épületben, ahol 
különféle szerelési, festési 
és egyéb munkálatok foly-
tak. A Délép vezérigaz-
gatója elmondotta, hogy a 
szegedi színházépület ú j j á -
építésében 22 vállalat és 40 
-45 szakma vett részt A 
munkálatok egy-két hóna-
pon belül befejeződnek; ezt 
követően megkezdődhet a 
színház beüzemelése. A szín-

Szerdán megyénkbe érke-
zett Horváth István, az 
MSZMP Kozponti Bizottsá-
gának titkára. Szegeden, a 
megyei pártbizottságon 
Szabó Sándor, az MSZMP 
Csongrád Megyei Bizottsá-
gának első ti tkára és Papdi 
József, a megyei tanács el-
nöke fogadta, majd meg-
beszélésre került sor, ame-
lyen részt vettek a megyei 
pártbizottság t i tkárai is. 

Szabó Sándor tájékoztat ta 
a vendéget a megye életéről, 
elmúlt évi gazdasági fejlő-
déséről, a politikai munka 
tapasztalatairól. Szólt arról, 
hogy tavaly a megyében a 
termelés növekedésének 
üteme valamivel nagyobb 
volt, mint országosan, 
viszont az építőipar tel-
jesítménye nem érte el az 
országos átlagot. A mező-
gazdaságban — a több éve 
tapasztalt aszály ellenére — 
viszonylag jó eredmények 
születtek, a sertésállomány 
azonban csökkent. Ismertet-
te az ú j vállalatirányítási 
formákra történő áttérés, 
valamint a tavalyi ország-
gyűlési és tanácsválasztá-
sok megyei tapasztalatait, 
továbbá a településfejlesz-

tési hozzájárulás bevezeté-
sével kapcsolatos munka 
eredményeit és tanulságait. 

Horváth István ezután 
Szabó Sándor és Papdi Jó-
zsef kíséretében felkereste 
a megyei bíróságot és fő-
ügyészséget. A bíróság épü-
letében tartott tanácskozá-
son jelen voltak a megyei 
bíróság és főügyészség, a 
megyei rendőr-főkapitány-
ság vezetői, továbbá Székely 
Sándor, a szegedi városi 
pártbizottság első ti tkára és 
Papp Gyula, a városi tanács 
elnöke. 

Barna Sándor, a megyei 
rendőr-főkapitányság veze-
tője a rendőrség tevékeny-
ségéről, bűnmegelőző és 
bűnüldöző munkájáról szá-
molt be. Kereszty Béla me-
gyei főügyész az ügyészségek 
munkájának tapasztalatait 
ismertette. Fedor Attila, a 
megyei bíróság elnöke a 
megyében működő bírósá-
gok helyzetéről, munká já -
ról tájékoztatta a vendéget. 
Horváth István válaszolt a 
felvetődött kérdésekre, és 
szólt az említett intézmé-
nyek munká jának fejlesz-
téséről, további feladatairól. 

A látogatás következő 

E n y e d i Z u l t a n f e l v é t e l e 
A megyei bíróságon tartot t aktívaértekezlet résztvevőinek 

egy csoportja 

ház igazgatója a társulat 
építéséről, S* a terveikről 
szólt. 

Délután a szegedi József 
Attila Tudományegyetemre 
látogatott el Horváth István, 
ahova elkísérték a megyei 
és a szegedi pár t- és taná 
esi vezetők. Csákány Béla 
rektor az egyetem tanácsa, 
pártbizottsága és társadal-
mi szervei nevében köszön-
tötte a KB titkárát , majd 
ismertette a 3400 hallgatót 
oktató felsőfokú oktatási 
intézmény tevékenységének 
legfőbb jellemzőit; továbbá 
az értelmiségképzés szege-
di sajátosságait, kiemelve a 
tudományos munka jelen-
tősegét. Ahogy korábban a 
számítástudományban tör 
téntek úttörő lépések, most 
ugyanúgy kezdeményezők a 
biotechnológiában, a bio-
technológiai laboratóriQm 
létrehozásában. Nagy László, 
az egyetem városi jogú 
pártbizottságának titkai-he-
lyettese ezután a pártépí-
tésről, az ifjúságpolitikai 
teendőkről, a kommunisták 
ezzel összefüggő felelősségé-
ről beszélt. Papp Ignác, az 
állam- és jogtudományi kar 
dékánja pedig az oktatás 
korszerűsítéséről. tovább 
fejlesztéséről, a fiatal okta 
tők közérzetéről mondott 
rövid tájékoztatót. A jelen 
lévő rektorhelyeltesek ki-
egészítették az elhangzotta-
kat. A KB titkára az egye-
tem két fő feladatát — a 
tudományos alkotó munkát 
és az ú j értelmiség neveié 
sét — egyaránt felelős és 

(Folytatás a 2 oldalon) 

Célok, tervek, újítások 
Ankét és árubemutató 

Tegnap, szerdán délelőtt 
nagyszabású ankétot és áru-
bemutatót tartott szállítói 
közreműködésével a Tisza 
Élelmiszer és Vegyiáru Ke-
reskedelmi Vállalat a Tisza 
Szálló koncerttermében. A 
sajtótájékoztatón Benedek 
Tibor igazgató ismertette a 
vállalat ú j törekvéseit, ter-
veit. Eddigi hat önálló egy-
ségük ez év elején kereske-
delmi és vállalkozási irodá-
val bővült. Céljuk az igé-
nyek alapos felmérésén túl 
elsősorban a belföldi gyártók 
felkutatása. megkeresése, 
szükség esetén azonban ex-
port-import tevékenységet 
is folytathatnak. 

A raktárban minden van, 
amit az ízlésesen elrendezett 
árubemutatón láttunk. Csak 
a boltokból h i á n y z i k . . . A 
rendezvény elsődleges célja 
ezért a kereskedelem tájé-
koztatása volt. 

A két megye és természe-
tesen az egész magyar ke-
reskedelem ügye csak úgy 
szolgálható — hallottuk a 
tájékoztatón —, ha a meg-
változott körülményekhez 
rugalmasan alkalmazkodni 
tudnak a szakemberek. Elé-
be kell menni a vevőnek, 
az ésszerű kockázatvállalás 
határain belül bővíteni a 
tevékenységi kört, elősegíte-

ni' a népgazdaság egyensúlyi 
helyzetének megteremtését. 
A Tisza Fűszért tervei kö-
zött reprezentatív boltháló-
zat létrehozása is szerepel: 
Tisza-shop néven kereshe-
tők majd ezek az üzletek. 
A közeljövőben nyílik Sze-
geden egy vegyes profilú 
bolt, szakképzett eladókkal, 
kozmetikai tanácsokkal. 

Hamarosan elkészül a 
Maros utcai árubemutató te-
rem. Itt nemcsak a .kis- és 
nagykereskedők — magán-
személyek is választhatnak, 
vásárolhatnak. Bővült a pe-
remkerületek mozgóboltháló-
zata. Nagy forgalmat jósol-
nak az ideiglenesen gyárak-
ba, művelődési házakba ki-
helyezett diszkont-áruházak-
nak. 

A Tisza Élelmiszer és 
Vegyiáru Kereskedelmi Vál-
lalat közel 14 ezer különböző 
árucikket forgalmaz. az 
idén 6 milliárd forint fölötti 
árbevételre számítanak. Eh-
hez természetesen állandó 
kapcsolatot kell tartaniuk 
vevőikkel, hiszen érdekük, 
hogy ne a raktárnak vásá-
roljanak. Emelkedtek a bér-
leti költségek, árréstámoga-
tást egyelőre nem kapnak, 
szép terveik, a bővített ú j -
ratermelés kizárólag nagy 
odafigyeléssel, minden gaz-

daságos vállalkozás megra-
gadásával valósíthatók meg 
anélkül, hogy dolgozóik lát-
nák kárát . 

Az ankéton ismertette a 
Malév Szegeddel kapcsolatos 
terveit Tahy Tamás, a légi-
közlekedési vállalat kereske-
delmi igazgatója. A nyár ele-
jén az Oskola utcában nyí-
lik az első vidéki Malév-
iroda. mely a fővároscentri-
kusság feloldásának kezdő 
lépése. Mint ismeretes, a 
Malév az egyik legnagyobb 
dollárkitermelő vállalatunk, 
tavalyi mérlegük 92 millió 
dollár. Negyedszer lépték 
túl a bűvös utasszámot, az 
egymilliót, és közel 16 ezer 
tonna árut szállítottak. A 
szegedi kirendeltség szabá-
lyos utazási irodaként üze-
mel; a jegyárusításon kívül 
turistacsoportok szervezésé-
vel, szállodafoglalással fog-
lalkozik majd. Szegedet is 
bekapcsolják az egész vilá-
gon működő számítógépes 
rendszerbe, így másodperce-
kig tart a helyfoglalás. 

Az utóbbi évek egyik leg-
színvonalasabb termékkiállí-
tását tegnap kozmetikai be-
mutató és szaktanácsadás, 
árengedményes vásár követ-
te, délután a lakosság ré-
szére nyílt napot tartottak. 

Regős Éva 

S o m o g y i K á r o l y n é f e l v é t e l e 
A bemutató egyik részlete — ezt (is) kínál ja a Tisza Füszért 


